
Socialdemokraternes holdning til fodboldvold / hooliganisme er helt klar. 
Vi skal her fra Folketinget gøre alt hvad der er muligt for at stoppe det 
vanvid som fodboldvold vitterlig er. Vi skal imidlertid ikke handle 
impulsivt og uovervejet. Vi skal politisk sikre os indsigt om forholdene, 
spørge os til råds om hvad der vil være nyttigt at gøre, hvad der vil have 
effekt! Derfor tog Socialdemokraterne initiativ til en høring om 
Hooliganisme afholdt her på Christiansborg den 27.januar 2011. 
Retsudvalget og Kulturudvalget var sammen om høringen.
Hooliganforskere, politi, DBU’ etiske udvalg og repræsentanter fra 
fodboldklubberne var samlet for at give vi politikere indsigt i de aktuelle 
forhold samt trække linjer for hvad der nytter og hvad vi 
lovgivningsmæssigt kan overveje af yderligere tiltag. 

En meget positiv høring. Dialog mellem parterne er virkelig kommet i spil 
og der ses en tendens til færre episoden med fodboldvold. Meget 
glædeligt! At alle parter i og omkring fodbold og fodboldvold bærer et 
ansvar, hvilket må står meget klart. 

Mangler der så flere redskaber som klubber, stadions og politi skal kunne 
gøre brug af? Det var faktisk ikke mit indtryk efter høringen. Men dette 
forslag fra RV fortjener bestemt en nøjere vurdering. 

Her må det være helt afgørende hvad Rigspolitiet siger samt hvilken 
indvirkning det vil få på Persondataloven. I forhold til Persondataloven må 
den foreslåede ændring ikke bevirke en svækkelse af lovens overordnede 
sikring af den enkeltes datasikkerhed eller danne præcedens for andre 
dele af lovens beskyttende formål.
Vi vil nu i udvalgsarbejdet stille spørgsmål herom og hvis disse forhold 
viser sig at blive bakket positivt op samt at Rigspolitiet til lige siger god for 
forslaget – så har det bestemt Socialdemokraternes opbakning.
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